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Demanda i primera assignació 
Ajustar l'oferta d'estudis amb criteris de servei i de responsabilitat és una de les nostres prioritats i 
portem més d'un any i mig treballant en aquesta línia. Aquest juliol hem tingut les primeres dades 
del comportament de la nostra oferta en tant que hem conegut la demanda en primera preferèn‐
cia i la primera assignació d'estudiants a les diferents titulacions. Tot i que encara és prematur fer 
valoracions completes, val a dir que la tendència, en termes generals, és positiva i confirma les 
tendències dels darrers anys. Això és, una estabilització i un lleuger increment de la demanda. Si 
bé, en alguns casos, s'evidencia la necessitat de refer plantejaments, per exemple en alguns estu‐
dis amb una matrícula inferior a 30 estudiants. En altres, cal corregir situacions originades en mo‐
ments en els quals la demanda era totalment diferent a l'actual.   

 
Canvis al Consell de Direcció 
Com sabeu  he fet canvis al Consell de Direcció motivats pels resultats de les darreres eleccions municipals, 
ja que en Joan Puigdomènech ha demanat deixar el Vicerectorat de Comunitat, Acció Social i Sostenibilitat 
per tal de poder‐se dedicar més plenament a la tasca de regidor. Vull agrair‐li públicament la tasca que ha 
realitzat en aquest temps. 
Antoni Ras, fins ara vicerector d'Estudis i Planificació passa a ser el vicerector de Política Universitària, amb 
competències sobre l’estructura de les unitats acadèmiques, l’anàlisi i el seguiment d’indicadors, l’encàrrec 
docent i les relacions amb les agències de qualitat, entre d’altres.  
Sisco Vallverdú, fins ara vicerector de Política Universitària, passa a ser vicerector d'Estudiants, amb 
competències sobre política d’estudiants, beques i  recursos de suport a l’aprenentatge, entre d’altres. 
Lourdes Reig s'incorpora a l'equip assumint la responsabilitat d'un nou Vicerectorat de Relacions 
Internacionals amb competències sobre la política internacional, relacions institucionals amb ens de 
caràcter internacional i el voluntariat i la cooperació, entre d’altres.  
A més, el Vicerectorat de Política Docent passa a denominar‐se Vicerectorat d'Ordenació Acadèmica i el de 
Política de Recerca, Vicerectorat de Recerca; ni l'un ni l'altre canvien les seves funcions. 
 
 
Plaça agregat a l’EUETIB 
Vull informar‐vos sobre una de les decisions controvertides que hem pres darrerament sobre una plaça de 
professor titular del CEIB. La UPC va rebre una sol∙licitud del president del CEIB per a què, a la convocatòria 
de la UPC, es convoqués una plaça d'agregat per a l’EUETIB al Departament d'Enginyeria Mecànica. Com 
sabeu, la convocatòria ha de satisfer una taxa de reposició del 50%. Si bé al CEIB hi ha hagut quatre 
jubilacions, no estava clar que aquestes fossin acceptades com a jubilacions de la UPC i, com podeu suposar, 
la taxa de reposició corresponent a la UPC en aquesta convocatòria s'havia utilitzat al màxim. A més, el 
repartiment de places de lector dins la Universitat s’ajusta als criteris que ha aprovat aquest Consell de 
Govern. Per tant, sent conservadors i no volent‐nos arriscar a cap impugnació per part del Ministeri 
d'Hisenda, vam demanar al CEIB que, com a cas extraordinari, fos el Consorci mateix qui posés una plaça en 
concurs. 
 
 
CEIB  
El 9 de juliol vaig assistir com a convidat a la reunió del Consell de Govern del Consorci Escola Industrial de 
Barcelona (CEIB) on es va aprovar la sol∙licitud de desadscripció de l’EUETIB a la UPC per tal de procedir a la 
integració a la nostra Universitat.  En la línia del que hem anat defensant al llarg del procés, s’ha possibilitat 
la incorporació a la UPC de tot el personal , tant acadèmic com d’administració i serveis.  
 



 
ACUP 
Els dies 12 i 13 de juny vaig assistir a les jornades anuals de la Plataforma coneixement, territori i innovació 
que organitza l'ACUP i que enguany estaven centrades en el programa RIS3 i en el paper que han de tenir 
les universitats en la seva implementació a Catalunya. 
 
Xarxa Vives 
El 10 de juliol va tenir la reunió del Consell General de la Xarxa Vives, que acull les universitats de parla 
catalana. Posteriorment es va fer un acte per celebrar la cloenda d’aquest curs i es van lliurar les medalles 
d’honor d’aquest ens a la professora de la UB Pilar Bayer ‐‐la candidatura de la qual l’havia presentat la UPC 
en reconeixement al seu paper de lideratge en la creació de grups de recerca sobre teoria de nombres  a 
Catalunya‐‐ i al pintor Antoni Miró. 
 
Jornada sobre Big Data 
El 26 de juny va tenir lloc una sessió per explorar i posar de manifest les capacitats de la UPC en l'àmbit del 
Big Data, que estava articulada a partir de les activitats que ja estan duent a terme diversos grups de la 
Universitat. A la sessió també s'havia convidat al director del Big DataCoE, Marc Torrent,  i al director 
general d'UPCnet, José M. Ciervo, que van fer sengles presentacions. 
 
ICREA 
Finalment, celebro comunicar‐vos que el professor Antonio Huerta Cerezuela serà nomenat director de la 
Fundació ICREA i començarà a exercir aquestes funcions a partir de l’1 de setembre.  
 
 
 
 

Altres activitats 
 Assistència  al  Consell  de  Govern  del  Centre  Internacional  de Mètodes  Numèrics  en  Enginyeria 

(CIMNE), del CEIB i del CENIT. 

 Assistència al Consell General de la Xarxa Vives i al lliurament de les medalles d’honor de la Xarxa. 

 Assistència als patronats de Parc UPC, de l’INTEXTER, de la Fundació ICREA, de Cetaqua, de la Fun‐
dació i2CAT, de la Fundació Centre Tecnològic de Telecomunicacions de Catalunya (CTTC), del Cen‐
tre de Recerca en Economia i Desenvolupament Agroalimentari (CREDA‐UPC‐IRTA), de la Fundació 
Btec, de  l’Institut de Ciències Fotòniques  (ICFO), de  l’Institut de Recerca en Energia de Catalunya 
(IREC), del CIT UPC, de  la Fundació Centre Tecnològic de Manresa  (CTM)  i de  la Fundació Centre 
CIM. 

 Reunió amb el professor Jordi Berenguer. 

 Reunió amb el professor Josep Paradells. 

 Reunió amb el professor Albert Cuchí i l’estudiant Martí Obiols, amb l’assistència del vicerector de 
Comunitat, Acció Social i Sostenibilitat, Joan Puigdomènech. 

 Reunió amb els professors Olga Alcaraz i Josep Xercavins. 

 Reunió amb el professor Antonio Huerta. 

 Reunió  amb  el  professor  Jaume  Avellaneda,  amb  l’assistència  del  vicerector  de  l’Àrea 
d’Arquitectura, Josep Parcerisa. 

 Reunió amb el professor Sebastià Xambó.  

 Reunió amb el professor Miguel Ángel Fiol. 

 Reunió amb el professor Robert Griñó. 

 Reunió amb el professor Joaquim Agulló, amb  l’assistència del vicerector de Personal Docent  i  In‐
vestigador, Miquel Soriano. 

 Reunió amb la professora Diana Cayuela. 

 Reunió amb el director del departament EA, Jordi Maristany, i el director de l’ETSAV, Víctor Seguí. 

 Reunió amb l’estudiant Oriol Ribera, amb l’assistència de la gerent Olga Lanau. 



 Reunió amb el director del departament CA I, Josep Roca Cladera, el director del departament EA, 
Jordi Maristany, amb l’assistència del vicerector d’Estudis i Planificació, Antoni Ras, i del vicerector 
de l’Àrea d’Arquitectura, Josep Parcerisa. 

 Reunió amb el director del departament EC, Antoni Marí. 

 Reunió amb el director del departament EE, Samuel Galcerán. 

 Reunió amb el director del departament  ITT, Magin Campos; el director del departament EHMA, 
Joan Garcia; el director del departament MA III, Eusebi Jarauta; el director del departament ETCG, 
Alenjandro Josa; el director del departament EC, Antoni Marí, i el cap de secció de Camins del de‐
partament RMEE, Gabriel Bugeda, amb l’assistència del vicerector de Política Universitària, Antoni 
Ras. 

 Reunió amb la directora de l’EPSEM, Rosa M. Argelaguet. 

 Reunió amb el director de l’EUETIB, Xavier Gil; el delegat del rector al CEIB, Robert Piqué, i els sots‐
directors de  l’EUETIB, Espartaco Gomariz  i Eduard Ballester, amb  l’assistència de  la vicerectora de 
Política Docent, Maribel Rosselló. 

 Reunió amb els equips directius de l’ETSEIAT i l’EET, amb l’assistència del vicerector d’Estudis i Pla‐
nificació, Antoni Ras, i la gerent Olga Lanau. 

 Reunió amb la directora de l’ETSEIB, Neus Cónsul.  

 Reunió amb  la directora de  l’ETSEIB, Neus Cònsul, amb  l’assistència de  la vicerectora d’Ordenació 
Acadèmica, Maribel Rosselló. 

 Reunió amb el director en funcions de  l’ESAB, Eloi Pineda,  i el director del DEAB, Xavier Sorribas, 
amb l’assistència de la vicerectora de Política Internacional, Lourdes Reig. 

 Reunió amb el director de l’ETSAB, Jordi Ros, i el director de l’ETSAV, Víctor Seguí, amb l’assistència 
dels  vicerectors de Política Universitària  i de  l’Àrea d’Arquitectura, Antoni Ras  i  Josep Parcerisa, 
respectivament. 

 Reunió amb el director del CIMNE, Eugenio Oñate, amb  l’assistència de  la vicerectora de Transfe‐
rència de Coneixement, Esther Real. 

 Reunió amb el director del CIMNE, Eugenio Oñate. 

 Reunió amb el director de la FPC, Benjamín Suárez. 

 Reunió amb el delegat del rector al KIC, Francesc Guinjoan. 

 Reunió amb el síndic de Greuges, Xavier Ortega. 

 Assistència a la presa de possessió del nou director del departament d’OE, Rafael Pastor. 

 Reunió amb el director de l’Àrea de Tresoreria i Participades de CatalunyaCaixa, Josep Jaume Fina, i 
la gerent d’Inversions de CatalunyaCaixa, Gemma Berenguera, amb  l’assistència de  la gerent Olga 
Lanau. 

 Reunió amb el director  i director de Projectes de  la Fundació Abertis, Sergi Loughney  i Ricard For‐
nesa respectivament, amb  l’assistència de  la vicerectora de Transferència de Coneixement, Esther 
Real. 

 Reunió amb el director de l’Àrea de Tresoreria i Participades de CatalunyaCaixa, Josep Jaume Fina, 
la gerent d’Inversions de CatalunyaCaixa, Gemma Berenguera, el president del Consell Social, Ra‐
mon Carbonell,  i  tres  representants de NORGESTION, Fernando Fernández, Mario Senra  i  Ignacio 
Arambarri, amb l’assistència de la gerent Olga Lanau. 

 Reunió amb el gerent adjunt de Coordinació Territorial de  la Gerència Municipal de  l’Ajuntament 
de Barcelona, Miquel Guiot. 

 Reunió amb  l’alcalde de Terrassa,  Jordi Ballart,  i el  regidor d’Universitats, Amadeu Aguado, amb 
l’assistència de la cap de Gabinet del rector, Annarosa Cánovas. 

 Reunió amb  l’alcalde de Sant Adrià del Besòs, Joan Callau, amb  l’assistència de  la gerent Olga La‐
nau. 

 Reunió  amb  el  tinent  d’alcalde  de  Promoció  Econòmica  i  Innovació  i  regidor  d’Universitats  de 
l’Ajuntament de Terrassa, Amadeu Aguado, amb l’assistència de la cap de Gabinet del rector, Anna‐
rosa Cánovas. 

 Reunió  amb  la directora del  Servei d’Innovació, Recerca  i Desenvolupament de  l’Ajuntament de 
Terrassa, Esther López. 



 Reunió  amb  el  director  general  d’Universitats  de  la  Generalitat  de  Catalunya,  Lluís  Jofre,  amb 
l’assistència de la gerent Olga Lanau. 

 Reunió amb el director de  l’Institut de Recerca en Enginyeria de Catalunya (IREC), Ramon Garriga, 
amb l’assistència del vicerector de Recerca, Fernando Orejas, i la gerent Olga Lanau. 

 Reunió amb el conseller delegat d’Universia, Jaume Pagès. 

 Reunió amb el president del Centre Tecnològic Forestal de Catalunya (CTFC), Josep M. Pelegrí; el di‐
rector d’Incafust,  Jordi  Jané; el director del CTFC, Denís Boglio,  i  la directora d’Administració  i Fi‐
nances del CTFC, Imma Clop, amb l’assistència de la vicerectora de Transferència de Coneixement, 
Esther Real. 

 Reunió amb el rector i la vicerectora de Docència i Ordenació Acadèmica de la UPF, Jaume Casals i 
Mireia Trenchs respectivament, i la directora de l’ETSEIB, Neus Cònsul, amb l’assistència de la vice‐
rectora d’Ordenació Acadèmica, Maribel Rosselló. 

 Reunió amb la directora de l’Oficina del Banco Santander de Campus Nord, Mati Meneses. 

 Reunió amb el secretari executiu de l’ACUP, Josep M. Vilalta. 

 Reunió institucional d’una delegació equatoriana integrada pel subsecretari d’Investigació Científica 
de  la Secretaría Nacional de Educación Superior, Ciencia y Tecnología e Innovación (SENESCYT);  la 
rectora de  la Universidad Nacional de Chimborazo, María Angélica Barba; el rector de  la Universi‐
dad Técnica de Babahoyo, Rafael Falconí; el  rector de  la Universidad Técnica de Machala, César 
Quezada, i el rector de la Universidad Estatal de Milagro, Fabricio Guevara. 

 Assistència a  la signatura de constitució de dues noves spin‐off: Composite Structural Engineering 
Solutions, S.L. i NRG Lab, S.L. 

 Assistència a l'acte de signatura d’un conveni amb la Universitat de Barcelona (UB) i la Fundació 
Centre CIM (FCIM) per a la instal∙lació d’un laboratori d’impressió 3D al Campus de l’Alimentació. 

 Inauguració de la 10a edició de la MIT Conference “Barcelona Global Energy Challenges”. 

 Assistència a la inauguració del I Fòrum de Joves Talents de Catalunya. 

 Assistència a l’acte de comiat del president de l’RMIT University Europe, Colin Fudge. 

 Assistència a la inauguració del congrés ECCOMAS Thematic Conference on Multibody Dynamics. 

 Assistència a la inauguració del XVI Spanish Meeting on Computational Geometry. 

 Assistència a l’acte de lliurament de les beques de "la Caixa" per cursar estudis de doctorat als can‐
didats seleccionats en la convocatòria del 2014. 

 Assistència al Ple del Parlament per l’aprovació de la Llei AQU Catalunya. 

 Assistència a l’acte de cloenda del curs acadèmic 2014‐2015 de la Xarxa Vives. 

 Assistència a l’acte de cloenda de la Universitat Catalana d’Estiu de la Natura (UCEN). 

 Assistència  a  l’acte  de  presentació  de  la  Moto  Elèctrica  BRUC03  de  l'Ampeer  Team  (ETSEIB‐
ELISAVA) del Projecte Smart Moto Challenge. 

 Assistència a l’acte de graduació del curs acadèmic 2014‐2015 de l’Escola d’Enginyeria de Terrassa 
(EET). 

 Assistència a l’acte de lliurament de les acreditacions i ajudes de la convocatòria 2014 de “Centros y 
unidades de Excelencia Severo Ochoa y María de Maeztu”. 

 Assistència a  la  inauguració del Manufacturing Engineering Society  International Conference 2015 
(MESIC 2015). 

 Assistència a l’acte de lliurament de les acreditacions del Programa de Préstecs UPC Alumni 2015. 

  Entrevista amb la periodista de TVE, Isabel Luna. 

 
 


